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(A bizottság 11.06-12.04 óra között zárt ülést tartott, az ott elhangzottakat külön 
jegyzőkönyv tartalmazza. A nyílt ülés kezdetének időpontja: 12 óra 04 perc) 

Előzetes állásfoglalás Szijjártó Péter külgazdasági és 
külügyminiszter meghallgatásának megtartásáról  
(Előzetes állásfoglalás bizottsági meghallgatás megtartásáról a 
HHSZ 114. § (4) bekezdése alapján 

NÉMETH ZSOLT (Fidesz), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Tisztelt 
Bizottság! Nyílt ülésen folytatjuk munkánkat, rátérünk a második napirendi 
pontunkra, amely állásfoglalás Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter 
meghallgatásának megtartásáról, az indítványt Tompos Márton, Brenner Koloman, 
Vadai Ágnes, Gurmai Zita képviselőtársunk nyújtották be. Az indítvány tárgya a 
külügyminiszter úr meghallgatása Hszi Csin-ping kínai elnökkel megkötött 
megállapodások részleteiről, valamint Mahmud Ahmadinezsád Iráni Iszlám 
Köztársaság korábbi elnökének budapesti látogatásával kapcsolatosan. A 
kezdeményezést a bizottság tagjai megkapták. Kérdezem az indítványozókat, hogy 
kívánnak-e hozzászólni. (Jelzésre:) Tompos képviselő úr. 

Hozzászólások 

TOMPOS MÁRTON KRISTÓF (Momentum): Elnök Úr! A napirendi pont 
felvezetésekor azzal kezdte, hogy megfelelő tájékoztatást kaptunk a kínai elnök 
látogatásán kötött egyezményekről, mindezt úgy, hogy a 18 pontot a kínai sajtóból 
kellett kibányászni. Én ezt nem tudom így értelmezni. Emellett, amikor beadtuk ezt a 
kérést, az orosz hekkerbotrány következő fejezete még nem látott napvilágot, és még 
az iráni elnöklátogatás kapcsán Vadai kolléganő majd kiegészít.  

Ezért úgy gondolom, bőven lenne miről beszámolni a külügyminiszter úrnak. 
Azt gondolom, arra, hogy eljön ide és legalább zárt körben, nekem mindegy, de 
beszámol nekünk arról, hogy mi a helyzet a Külügyminisztérium informatikai 
rendszerének biztonságával, milyen megállapodásokat kötöttek, sort kell keríteni, 
nekem tényleg mindegy, milyen formátumban, de valahogy erre sort kell keríteni, mert 
az nem állapot, hogy a miniszter a bizottságnak nem számol be ezekről. Ezért kérem, 
hogy támogassák a javaslatunkat. 

 
ELNÖK: Vadai képviselő asszony! 
 
DR. VADAI ÁGNES (DK): Köszönöm a szót, elnök úr. Támogatni szeretném azt 

a felvetést, hogy az orosz hekkerüggyel is foglalkozzunk a bizottság keretében és azt 
gondolom, hogy a legalkalmasabb a kérdéseink megválaszolására a miniszter úr. 
Egyébként számtalan olyan téma van, amely, azt gondolom, sürgeti, hogy a 
külügyminiszter a szokásos éves termelési jelentésén túlmenően ezekre az akut 
kérdésekre választ adjon. Tegnap az Európai Unió Külügyi Tanácsának ülése volt, ott 
is elhangzott egy dolog, a múlt héten elhangzott furcsa dolog a NATO-val kapcsolatban, 
a miniszterelnök úr nyilatkozta, hogy újradefiniálnák Magyarország pozícióját a 
NATO-ban, ezzel kapcsolatban biztos hamarosan eléri majd elnök urat is a jelentés, de 
tegnap a NATO Parlamenti Közgyűlésén német kollégák vetették fel Jens Stoltenberg 
NATO-főtitkárnak, hogy ezzel kapcsolatban valamit előbb-utóbb tenni kell. Azt 
gondolom, hogy ezek a kérdések mind magyarázatra szorulnak. Lehet, mi nem értünk 
valamit, vagy én nem értek valamit abból, amit a miniszterelnök úr beszél, de azt 
gondolom, mindannyiunk érdeke, ha van nemzeti érdek, akkor ez az, hogy tisztázzuk. 

A volt iráni elnök látogatásával kapcsolatban pedig azt gondolom, nem kell a 
bizottság tagjainak magyaráznom, hogy egy holokauszt-tagadóval van dolgunk. Azt 
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gondolom, probléma van akkor, ha az országba beléphet egy holokauszt-tagadó, 
probléma van azzal, ha egyébként a Nemzeti Közszolgálati Egyetemen, minden 
egyetemen, de különösen a Nemzeti Közszolgálati Egyetemen ez a holokauszt-tagadó 
ember beszélhet. Ezzel kapcsolatban már nyújtottam be írásbeli kérdést a 
belügyminiszter úrhoz, mert szeretném megtudni, hogy egyáltalán hogyan juthatott be 
az országba ez az ember, de azt gondolom, hogy erre a kérdésre is választ kell adni, 
tekintve, hogy a magyar külügy Izrael-politikája elég sok mindenben gyökeresen eltér 
az európaitól és nagyon világos és határozott álláspontja van Magyarországnak a 
holokauszt-tagadással kapcsolatban, törvény ezt büntetni rendeli és nagyon világos és 
töretlen gyakorlat volt, hogy ezekben a kérdésekben egységesek vagyunk legalábbis, 
hogy mondjam, a mainstream politikai erő. Nem gondolom, hogy egy holokauszt-
tagadó számára bárki lehetőséget adhatna bármilyen módon Magyarországon arra, 
hogy a nézeteit elmondhassa. 

Szerintem nagyon fontos lenne, hogy a külügyminiszter úr világossá tegye, hogy 
a magyar kormánynak töretlen politikája és gyakorlata az, hogy a holokauszt-
tagadókkal úgy jár el, ahogy el kell járni. Jelen pillanatban ebben bizonytalanság van 
bennem, főként azért, mert a Kormányinfót követően csak annyit hallottunk Gulyás 
Gergely miniszter úrtól, hogy ő megnyugtató választ kapott. 

Mi is szeretnénk ezzel kapcsolatosan megnyugtató választ kapni a magyar 
kormánytól, hogy ez most akkor egy kisiklás volt, van-e ennek személyi 
következménye? Hiszen a legjobb személy erre, aki a magyar külpolitikát kifelé - 
nyilván a miniszterelnök úron kívül - irányítja, a külügyminiszter úr, úgyhogy 
szerintem ne várjuk meg az esedékes éves meghallgatást, hanem ezeket a kérdéseket 
minél hamarabb tisztázzuk megnyugtatóan! Köszönöm szépen.  

 
ELNÖK: Van-e további hozzászólási szándék a képviselőtársaim részéről? 

(Senki sem jelentkezik.)  

Határozathozatal 

Tisztelt Bizottság! A határozati házszabály 114. § (4) bekezdése értelmében a 
bizottság a meghallgatás megtartásáról előzetesen állást foglal. Ennek megfelelően 
következik a szavazás. Ki támogatja, hogy a bizottság a kezdeményezésben megjelölt 
témában meghallgassa Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminisztert? (Szavazás.) 
Három igen. Ki nem támogatja? (Szavazás.) Hét. 

Megállapítom, hogy a bizottság 3 igen szavazattal, 7 nem szavazat ellenében nem 
támogatta a meghallgatásra vonatkozó kezdeményezést. (Vadai Ágnes: Ez nagyon 
szép.) Én elmondtam az álláspontomat az üggyel kapcsolatban, képviselőtársaim, és 
hangsúlyoznám, hogy ugyanakkor viszont a miniszter úr meghallgatása szerepel a 
napirendünkön. (Vadai Ágnes: Mikor?) Az ősz folyamán; egyeztetjük az időpontot, és 
lesz alkalmunk, hogy ezeket a kérdéseket megvitassuk. A felvetés sürgősségét tehát 
nem tartottuk indokoltnak. 

Tisztelt Bizottság! Bejelentem, hogy június 10-én… (Vadai Ágnes: Szólhatok? 
Kérdezhetek valamit?) Igen.  

 
DR. VADAI ÁGNES (DK): Akkor ezt most le szeretném fordítani. 

Szeptemberben várható a miniszter úr meghallgatása, és a kormánypárti többség nem 
tartja aggasztónak azt, hogy egy holokauszttagadó ex iráni elnök érkezik 
Magyarországra, és ezzel kapcsolatosan kezdeményezünk egy meghallgatást. De ekkor 
ezt a kérdést majd szeptemberben föltehetem a miniszter úrnak. Addig itt, bizottsági 
ülés keretén belül ezeket a témákat nem fogjuk megvitatni; különösen nem a 
miniszterrel, ha jól értem.  
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ELNÖK: Hát, ha nincs itt a miniszter, akkor nehéz.  
 
DR. VADAI ÁGNES (DK): Jó, megértettem. Köszönöm szépen.  
 
ELNÖK: Tisztelt Bizottság! Június 10-én tartja a bizottság a következő ülését; az 

Európai Ügyek Bizottságával együttes ülés keretében 10 órakor hallgatjuk meg dr. Bóka 
János európai ügyekért felelős minisztert az Európai Unió magyar elnökségének 
előkészületeiről, és különös tekintettel az európai uniós elnökségünk külpolitikai, 
nemzetközi vonatkozásairól. Előreláthatólag az Apponyi teremben, a főemelet 58-ban, 
tekintettel arra, hogy két bizottság együttes ülésére fog sor kerülni.  

Egyéb kérdés, hozzászólás? (Senki sem jelentkezik.) Amennyiben nincsen, az 
ülést berekesztem. Jó napot kívánok, viszlát! 

 
(Az ülés befejezésének időpontja: 12 óra 13 perc) 

 

  Németh Zsolt 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezetők: Barna Beáta, Lestár Éva 


